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Dorpsgenoten 

 
Ook deze keer is het weer gelukt een gevulde dorpskrant te maken met een keur 

aan artikelen en ideeën. Het duidelijke gedicht van Attie, het verhaal van Jan en 
Petra en de prachtige foto’s van Judith. De ijsclub weer compleet in z’n nopjes. 

De gemaakte creatieve werkstukken en de gezellige spelletjes die er werden 
gedaan. Ook zijn er weer nieuwe activiteiten voor jong en oud, zoals een 
knutselmiddag en lekkere zelfgemaakte taarten o.i.d. Verder de vernieuwde 

klokkenstoel en het verhaal dat daarbij hoort. De groene kus en het koffiekopje 
voor Sipke, de sterrenhemel van Bertus, Natuurmonumenten die hun werk laten 

zien, bijnamen, FC Fochteloo en de pollepel die doorgegeven wordt.  
Ondertussen zijn er ook nog acht adressen op de Rijweg tussen het bruggetje en 
Oosterwolde lid geworden van dorpsbelang.  

Zij blijven de Fodovoni ontvangen.                                    Geniet ervan.                           
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Van de redactie 

 
Petra van Rozen heeft besloten om de redactie te verlaten. Tijdens de laatste 

redactievergadering lichtte ze haar besluit toe.  
'Zo'n vier jaar geleden hebben Hennie Duin en ik de Fodovoni opnieuw opgezet.  
Als rechtgeaarde Fochtelooërs vonden we het maar niets dat er geen dorpsblad  

meer bestond.  
Na een oproep in de eerste nieuwe Fodovoni ontstond een redactie.  

En zie, nu ligt er elke twee maanden een mooi blad met dorpsnieuws  
in de bus. De ontwikkeling gaat door.' 
 

We hebben Petra bedankt met een grote bos bloemen voor al het 
werk dat ze voor de Fodovoni heeft gedaan. 

 
De redactie is nu dus op zoek naar een nieuw lid. Wie heeft er zin en (een beetje 
tijd) om  mee te werken aan een mooi dorpsblad? We zouden het ook fijn vinden 

als het nieuwe redactielid het leuk vindt om zo af en toe een stukje te schrijven. 
We vergaderen maar een paar keer per jaar.  

 
Heb je zin? Mail naar fodovoni@gmail.com 

 
 
Kort nieuws van www.fochteloo.nl: 

 
Ons blad  de “Fodovoni” staat op de webpagina van Fochteloo. Wanneer u het 

blad thuis niet meer kan vinden dan staat het altijd nog op www.fochteloo.nl. 
 

 

Dorpshuis Et Legien energie neutraal  
 

Ook het dorpshuis heeft plannen om energie neutraal te 
worden. In de jaarlijkse ledenvergadering in maart zullen  
de laatste plannen worden toegelicht. 

  
We zijn ook benieuwd naar uw gas- en elektriciteitsverbruik over 2023. Bij de 

ingang van het dorpshuis zal een A0 papier worden gehangen waar U met behulp 
van een sticker uw elektra en gasverbruik 2023 kan ‘plakken’.  
We zijn benieuwd hoe het privé verbruik van inwoners van Fochteloo eruit ziet ! 

 
Namen het DBH team, Henk Ploeg  
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Beste dorpsgenoten,   

Hoewel de vacature van beheerder niet is opgelost, doen we nu een iets 

gewijzigde oproep. Overigens blijven we zoeken naar 1-3 vaste beheerders, 

maar allereerst moeten we zorgen dat alles kan blijven draaien. 

De taken van de beheerder worden op dit moment opgevangen door de 

beheercommissie. Gelukkig zijn er twee nieuwe leden van de commissie die 
hierbij helpen.  
Maar er is nog minstens één nieuw lid nodig want Evert Blauw wil stoppen. 

Momenteel zorgt Evert voor de inkoop. 
Eén persoon die alles doet is niet meer mogelijk en samen wordt het licht,  

kom dus helpen.  
 
Een ander probleem is dat er bij activiteiten altijd één persoon aanwezig moet 

zijn met een diploma en registratie Sociale Hygiëne Horeca. We denken aan een 
pooltje van minstens 4 personen, twee bij de FCF en twee bij Dorpsbelang zodat 

het niet altijd op dezelfde persoon neerkomt. 
  
Vraag: zijn er onder u personen die een diploma SH hebben en beschikbaar 

willen zijn of die de cursus willen volgen (één daags of een paar online lessen). 

Voor de FCF gaat het om één keer per twee weken bij een thuiswedstrijd, bij 

dorpsbelang ongeveer één keer per maand, dit dan nog te delen door het aantal 

personen met een registratie SH-Horeca.  

Met vriendelijke groet,  

Bestuur Dorpsbelang en Beheercommissie Et Legien. 

 
 
 

 
 

Training AED gebruik en reanimatie  

Donderdag 28 maart 19.30 uur,  
in Et Legien,  
zaal open om 19 uur. 

 
Er is nog plaats voor 7 personen, wie het eerst komt… 

 
U kunt zich opgeven bij Sipke van Belle, sipkevanbelle@gmail.com   
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Een hiel ni’j jaor 

 

Ligt an oonze voeten 

 

Staot veur oons klaor! 

 

 

An welke knoppen 

 

Gaon we dan dri’jen? 

 

Om et onmin en ofval te stoppen? 

 

 

Kieken we weer algedurig vot 

 

Zal et oonze tied wel duren? 

 

Vienen we dit een niet te keren lot? 

 

 

 

 

Zuwwe d’r mit leven moeten 

 

Et perbleem ligt niet hier, mar daor! 

 

Kommen we mit idenen op ‘e proppen? 

 

 

Pattie ni’je zaoties zi’jen 

 

En de eerde en de netuur daormit 

 

Weer de goeie kaant’ opsturen! 

 

 

Waorin plak is veur iederiene 

 

Et goed leven is veur jow en mi’j 

 

Allemaol kommen we dan an oons gerak! 

 

 

Attie Nijboer, 21 december 2022 

 

 
 
 

                           
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

                            Voor de puzzelaars nog twee sudoku’s 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 



 
 

Wie wonen er in Fochteloo en omgeving             

Nelle Raaphorst                                                                                                                                                        

 

Jan en Petra van Rozen 
 
Ze wonen op het Zuideinde en runnen sinds 2003 een Zorgboerderij. Zoals zo 

mooi op hun website beschreven staat: 'Zorgboerderij De Fochtel biedt mensen 
met een begeleidingsvraag activiteiten aan om de dag op een prettige en zinvolle 

manier door te brengen.  
Momenteel wonen er 12 mannen met een begeleidingsvraag, 
komen er ouderen met geheugen problematiek voor de dagzorg 

en begeleidt Jan dagelijks 3/4 jongens in de dagbesteding op de 
boerderij. 

Het boerenbedrijf waaruit alles is voortgekomen wordt beheerd 
door hun zoon Erik. 
 

Wat eraan vooraf is gegaan: 
Petra is geboren in Leeuwarden waar ze haar jeugd heeft doorgebracht. Ze was 

zestien jaar toen ze met haar ouders verhuisde naar Appelscha. Ze vond het 
verschrikkelijk! 'Je bent 16 jaar en om ergens heen te gaan ben je altijd 

afhankelijk van anderen en het was saai en stil!' Ze volgde de eenjarige INAS 
opleiding in Assen maar wel zonder stageplek. Op haar 18e kreeg ze werk in Het 
Sinnenhiem in Haulerwijk en moest daar intern gaan wonen.  

Ze heeft flink doorgeleerd want ze begon als manusje van alles, klom op naar 
bejaardenhelpster, bejaardenverzorgende, teamleider en uiteindelijk 

activiteitenbegeleidster, dit ook in Stellinghaven in Appelscha en Oosterwolde. 
Nog niet uitgeleerd begon ze aan de HBO opleiding SPH (sociaal pedagogische 
hulpverlening).  

 
Jan van Rozen is geboren op de boerderij schuin tegenover de plek waar hij nu 

woont. Zijn opa was boer, zijn vader was boer, zijn zoon Erik is nu boer, de 
achtste generatie. Zijn ouders en zijn opa ruilden van plek toen Jan 2 jaar was. 
Zo ging dat vroeger. Jan vertelt in het Stellingwerfs vervolgens een ingewikkeld 

verhaal over hoe daar op het Zuideinde nu al 8 generaties boer hun bedrijf 
hebben. Maar ook over wie met wie trouwde, wie een nicht is van wie en trouwde 

met wie en wie waar woont ....... Kortom ik ben de draad kwijt maar voor wie 
geïnteresseerd is heeft Jan het verhaal klaar. 
Zijn  overleden vader Henk van Rozen staat bij de oudere Fochtelooërs bekend 

om zijn felle standpunt over het beleid van Natuurmonumenten.  
Dat stak hij niet onder stoelen of banken. Hij was voorstander van de jacht en 

vooral op de vossen, maar hij was ook wijs met de natuur.  
Op de vergaderingen van Dorpsbelang uitte hij vaak luidruchtig zijn mening. 
 

Jan heeft op de lagere school in Fochteloo gezeten bij juffrouw Breebaard.  
Ze had een streng voorkomen en was van 'netjes zitten en stilwezen.' Maar Jan 

zat achterin de klas naast Rennie van de Ploeg. 'We hadden niet zo'n last van 
haar. De nieuwe juffrouw De Vos was echter wel een verademing!' 
Mavo en middelbare landbouwschool volgden, niet zijn favoriete scholen.  

Daarna ging hij naar de hogere landbouwschool in Groningen. Jan wist al heel 
jong wat hij wilde worden. Boer! 'Ik wil niet a’ anders en ik kan niet a’ anders. 

Erik, zijn zoon heeft aan aartje naar zijn vaartje.  Erik zei ook al heel jong: 'Wat 
moe'k aanders?' 



 
 

Petra en Jan waren 21 en 23 jaar toen ze elkaar tegen het lijf liepen in 

discotheek De Ploeg in Wilhelminaoord. Ze botste tegen hem op. 'Nee, hij botste 
tegen mij op en ik kon geen kant op en ik kon hem ook niet verstaan.'  

Jan grijnst: 'zo moest ze wel dichterbij komen, steeds dichter en dichter.....' 
Maar Petra wilde niets met boeren en zocht iemand met een BMW... 
In die tijd woonde ze (weer) bij haar ouders. Ze liet de jongens rustig enige tijd 

op het plein op haar wachten. Maar Jan kwam de volgende dag, trok aan het 
touwtje dat uit de voordeur hing en was binnen! 'Hij zag er gelukkig niet uit als 

een boer maar had geen BMW.' Een oude Ford Taunus, waar hij later de 
autocross in Fochteloo mee gereden heeft. 'Motor kapot, op het veld laten staan 
en verkocht aan een opkoper voor fl.100. Was ik daar ook vanaf.' 

Maar het was raak tussen die twee en ze betrokken op de Weemeweg in 
Oosterwolde een woning van Jan zijn opa. 
 

Na zes jaar samenwonen zijn ze, met al hun spullen op een paar platte wagens 
achter de trekker, verhuisd naar de boerderij in Fochteloo. Twee weken voor de 

geboorte van hun oudste dochter Wietske zijn ze in het geheim getrouwd.  
Petra: 'ja, tussen het aardappelrooien door. We hebben er geen foto's van, dat 
vind ik wel jammer.' Op het geboortekaartje kon iedereen lezen dat Petra was 

toegetreden tot de illustere Van Rozenfamilie. Petra kijkt Jan eens aan en ze 
moeten allebei lachen. 'Weet je, Jan had de trouwringen bij zich maar toen we, 

na 9 minuten getrouwd en wel, buiten stonden zaten ze nog steeds in zijn zak! 
Ze zijn het doosje niet uit geweest.' 'Draag  je de ring niet?' 'Nee, ik ben geen 
postduif.' 

Dochter Wietske is aangeschoven en vertelt over haar jeugd op de boerderij. 'Ik 
was 4/5 jaar en stond op de hooizolder om hooipakjes naar beneden te gooien. 

Wij, zus Femke en broer Erik, waren bijna altijd bij Jan op de stal. We hielpen, 
o.a. met kuil geven aan de koeien. Als je klein bent zijn het er erg veel en duurt 
het lang. Het was leuk. Petra vult aan: 'Jan heeft veel aandacht gehad voor de 

kinderen zoals hij dat nu heeft voor de jongens die hij begeleidt in de 
dagbesteding.' 
 

Plots komt er een vrouw de woonkamer binnen met een grote bos bloemen en 
meerdere doosjes merci chocolade. Met tranen in haar ogen bedankt ze Petra. 
'Het is allemaal goed gekomen met mijn vader. Hij heeft nu een mooie plek.  

Als jij niet toevallig was langsgekomen...' Petra zegt dat dat wel vaker gebeurt, 
dat ze bij mensen komt op momenten en op plekken die er toe doen. Waar ze 

wat kan betekenen!  
Die zorgboerderij, Hoe is dat nou zo gekomen?     

    

   In 1999 las Petra over een   
   informatiebijeenkomst in Drachten voor  

   boeren die 'iets met zorg' wilden doen.  
   Daar kwamen 16 boeren op af. Petra was  
   zeer geïnteresseerd. Haar  

   afstudeerscriptie van de hbo in 2000  
   ging over het opzetten van een  

   zorgboerderij. Inmiddels zat ze in een  
   studiegroep met oriënterende zorgboeren.  

   Ze hebben een vereniging opgericht en  
   vanzelfsprekend zat Petra in het bestuur. 
 



 
 

'Onze eerste 'cliënt' was een jongen van 13 jaar die zo'n beetje alle afkortingen 

had die een mens maar kan hebben. Hij kwam een weekeinde in de maand 
logeren. Toen de jongen kwam, zag hij er zo tegenop dat hij zijn moeder 

gevraagd had om hem zondags vroeg op te halen.  
Echter, toen moeder kwam had hij zich verstopt, hij wilde nog niet naar huis. 
Deze jongen is nu helemaal van de medicijnen af en heeft een mooie boerderij in 

het voormalige Oost Duitsland. We zijn laatst nog op bezoek geweest.  
Dat proces is hier begonnen!' 

De tweede 'cliënt' kwam in de dagbesteding, Petra zou de begeleiding doen, 
maar zijn reactie was:  'Je denkt toch niet dat ik met jou konijnen ga voeren?  
Ik ga met Jan mee de boerderij op.'  

Ze zijn vanuit hun eigen keuken begonnen en hebben het in de loop der jaren 
uitgebouwd tot wat ze nu doen. 

 
Petra en Jan zijn hun hele leven al hardwerkende mensen. Petra pakt alles aan, 
soms wel te veel en dat is vroeger toen ze de zorgboerderij aan het opbouwen 

waren wel eens ten koste gegaan van de aandacht voor de kinderen.  
Ze herinnert zich hoofdschuddend een voorval. Zij en Jan waren met hun 

kinderen op familiebezoek, maar die lastige cliënt die ze niet alleen konden laten 
was ook mee. 'Dat was voor onze kinderen niet zo leuk.'  

Dat zou ze nu niet meer doen. Ze hebben het nu zo geregeld dat ze wat meer 
vrije tijd hebben op beide bedrijven. Per slot hebben ze nu een kleinzoon.  
Maar ja, dan zit Petra weer in het bestuur van Dorpsbelang. 'Ja, als niemand zich 

aanmeldt, dan moet dat toch doorgaan?' Ze was betrokken bij het opnieuw 
opzetten van de Fodovoni samen met Hennie Duin die hier het voortouw in had. 

'Fochteloo kan toch niet zonder dorpsblad?' Maar dat loopt nu goed. Ze heeft 
afscheid genomen van de redactie.   
 

 
 

 
Het kostte enige moeite maar  
ze zijn vorig jaar op een lange vakantie 

geweest in Canada.  
Op bezoek bij een kameraad  

en de toerist uithangen.  
Plannen voor een volgende vakantie? 
Schotland?  

Jan ziet dat wel zitten. 
'Die Schotten willen net  

als de Stellingwerven onafhankelijk zijn.                 
Dat spreekt me wel aan.  
Als ik wegfiets zie ik de vlag  

van Ooststellingwerf flink wapperen. 
 

 
 
 

 
 

 



 
 

  Judith Bouma-Litjens 

Zonneharpen 
        

Een weersverschijnsel waarbij een lichtbundel zon door een gat straalt, waarbij 
genoeg objecten moeten zijn zoals bijvoorbeeld bomen, takken of een bladerdak. 
Maar om ze te zien moet dat licht verspreidt worden door deeltjes. Denk hierbij 

aan vocht (na regenbuien), mist of fijne sneeuw bijvoorbeeld. Door de objecten 
ontstaat schaduw waarbij in combinatie met de nevel zonneharpen ontstaan.  

De zonnestralen kunnen door een gat in een wolkendek tevoorschijn komen op 
aarde, om vervolgens dus verdeeld te worden door het bos. Het beste te zien als 
ook het blad van de bomen is .. 

Vooral met veel vocht in de lucht in een bos, zie je nevelstralen ontstaan.  
 

Een zonneharp!  
 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
 

 
 
 



 
 

 

 

 

 
Evaluatie sjaalviltworkshop 3,10 en 13 
februari 
 

 
Femke van Rozen 
 
De laatste tijd vind ik het leuk om activiteiten te doen 
die ik normaal niet zo gauw zou doen. Het liefst iets met 
creativiteit, want m’n hersenen kunnen wel wat ruimte 
en lucht gebruiken na al die studie- en feestjaren in 
Groningen. De FODOVONI lag bij m’n ouders op tafel en 
daarin stond de workshop van Hanneke beschreven. 
M’n moeder was ook enthousiast, dus het werd gelijk 
een ochtendje ‘bonding’ met haar. 
 
Er waren allerlei kleuren en stoffen die we samen 
mochten voegen tot één geheel, een sjaal. Ik vond het 
een leuke en inspirerende workshop. Er hing een fijne, 
ongedwongen sfeer en ik vond het leuk om weer eens in 
de ruimte te zijn waar ik als 4-jarige gym had. 

 

 
   
                

        

 
 

     

Margriet Boswijk 
 
Onder de bezielende leiding van Hanneke de Wit vond 
op 10 februari onder het genot van koffie en thee en 
heerlijke zelfgemaakte bananen- en appelcake de 
tweede van de drie workshops vilten plaats in het 
Dorpshuis. 
Frederiek, Rita en Margriet gaven hun creatieve 
talenten de vrije loop hetgeen resulteerde in drie totaal 
verschillende kleurrijke sjaals zoals op bijgaande foto’s is 
te zien. Het was heel leuk om eens op een hele andere 
manier dan onze dagelijkse bezigheden met elkaar iets 
te maken. En om te ontdekken wat je nog meer voor 
talenten en mogelijkheden je hebt. 
Beste lezers, kijk voortaan goed om u heen naar de 
diverse sjaals die tijdens de verschillende workshops zijn 
gemaakt. Ons mooie dorp wordt er nog kleurrijker van. 
Hanneke, heel erg bedankt voor de gezellige, 
ontspannen en geslaagde ochtend. Dit is zeker voor 
herhaling vatbaar! 

  
Frederiek de Weerd:  
 
‘k Vond het boven verwachting! Zo leuk om te doen en dat het nog wat wordt ook!  
Dat maakt het helemaal leuk. 
Ik raak niet uitgekeken op de sjaal. Ik wil het zeker ook nog eens zelf proberen.  
Dankjewel voor de leuke, leerzame en inspirerende ochtend Hanneke. 



 
 

                                 Evaluatie spelletjesmiddag 10 februari 

 

Afgelopen zaterdag, 10 februari vond de 

eerste spelletjesmiddag van Fochteloo 

plaats in het dorpshuis Et Legien. 

Zoals de naam al doet vermoeden konden 

er allerlei soorten spelletjes worden 

gespeeld, van 

dammen en sjoelen tot Skip-bo. Het idee 

kwam van Jurrie Luinge. De organisatie 

deed Hanneke. 

Eerlijkheidshalve moet ik zeggen dat ik er 

wel even heen moest worden gedirigeerd. 

Spelletjes zijn 

namelijk niet echt mijn passie. Maar, zoals 

zo vaak, als je er eenmaal bent is het 

altijd weer gezellig. 

Erg leuk om zo weer eens wat 

dorpsgenoten te zien. Nu was de opkomst 

deze keer nog niet zo groot, 

maar dat gaat in de toekomst ongetwijfeld 

veranderen. 

      

             

      

 
        

    

                  

 

We begonnen om 16:00 uur. Koffie stond 

al klaar. En daarna een biertje of wijntje. 

Het zwaartepunt van de middag lag bij 

het sjoelen. Met groot enthousiasme 

werden de schijven door de bak gejaagd. 

Het ging hier echt om de punten.  

Er werd niets weggegeven. 

We waren het er allemaal over eens dat 

dit een vervolg gaat krijgen.  

Op zaterdag 13 april 2024 is er de 

tweede spelletjesmiddag.  

Dan in combinatie met een 

taartenmiddag. Goed idee! 

 

Philip Wijkamp 
 

 
 

 



 
 

Klokkenstoel bij de begraafplaats in Fochteloo 

 
De SBOF is eigenaar - en daardoor ook verantwoordelijk voor het onderhoud - van het oude 
kerkhof in Fochteloo met daarop zo'n vijftig grafmonumenten en een klokkenstoel 
(rijksmonument). 
Nadat Monumentenwacht Fryslân in 2019 ernstige gebreken had geconstateerd aan de 
klokkenstoel werd besloten tot een grondige aanpak. Met behulp van rijks- en provinciale 
subsidies én de gulle donaties van enkele aangeschreven fondsen konden wij de aannemer 
opdracht geven de opdracht uit te voeren. 
Op 10 mei 2023 werd de klokkenstoel ontmanteld en naar de werkplaats in Sneek 
getransporteerd. 
De herplaatsing vond plaats op 30 november waarna de klokkenstoel werd ingeluid door 
burgemeester Jack Werkman van Ooststellingwerf op 12 december 2023. 
 
 

De Stichting heeft tevens het beheer over de klokkenstoel in Fochteloo.  

Dit is een rijksmonument. 

(Foto: Kees de Jong) 

In 2012 werd besloten tot restauratie van de klokken. Op 7 augustus 2012 werden de klokken 

verwijderd uit de klokkenstoel en overgebracht naar Duitsland waar de firma Lachenmeijer in 

Nördlingen de klokken verhitte tot 450 graden om uitgesleten slagranden (ten gevolge van het 

vele luiden hebben de klepels in beide klokken twee flinke slijtageplekken veroorzaakt) te 

herstellen. Ook was in de loop der jaren een hulpconstructie aangebracht ter vervanging van 

de uitgesleten en weggeroeste klepelophanging. Deze is weer verwijderd en vervangen door 

een ophanging naar voorbeeld van de oorspronkelijke constructie. 

 

In 2014-15 werd groot onderhoud uitgevoerd waarbij aangetaste delen zijn vervangen door 

kunsthars. Ook werd de klokkenstoel opnieuw in de verf gezet. 



 
 

 

Op 10 mei 2023 werd de klokkenstoel 

geheel ontmanteld en naar een werkplaats 

gevoerd om gerestaureerd te worden. 

Op 30 november werd deze weer 

teruggeplaatst waarna op 12 december de 

officiële ingebruikname plaatsvond door 

burgemeester Jack Werkman van de 

gemeente Ooststellingwerf. 

 

 

 

 

Gegevens met betrekking tot de klokken: 

De grote klok weegt 242,2 kg en heeft een onderdoorsnede van 73 cm. .De dikte van de 

slagrand is 54 mm. Vlak boven de slagrand is een sjablonerand en direct onder de schouder 

zijn drie was- of touwranden aangebracht; de bovenste met een omhoog wijzende en de 

onderste met een omlaag wijzende lus. 

De kleine klok weegt 212 kg en heeft een onderdoorsnede van 69 cm. De slagrand is hier 53 

mm. Ook deze klok kent een sjablonerand en twee was- of touwranden, de laatste echter 

zonder lussen. 

Op 19 februari 1885 vond er een dramatische gebeurtenis plaats bij het klokluiden ter 

gelegenheid van de verjaardag van koning Willem III. Daarvan getuigt een artikel uit de 

Leeuwarder Courant van 21 februari 1885. 

 

 

 

 

 
 



 
 

Van de redactie 

Onderscheiding voor Sipke van Belle. 
 

Op 24 januari 2024 heeft Sipke van Belle op de parkeerplaats  
bij de Bonghaer in het Fochtelooërveen van de Provinciale  
fractie van GroenLinks de volgende onderscheiding  

ontvangen: 
 

'De Provinciale fractie van GroenLinks in Fryslân heeft op 24 januari 
2024 bekend gemaakt dat zij deze Onderscheiding heeft uitgereikt aan   
                                                

                                               Sipke van Belle 
 

                        en dat zij de heer Van Belle heeft benoemd tot  
                                 lid in de orde van de Groene Kus 
 

en maakt voorts bekend dat de lange inspanningen van de heer Van 
Belle in de gemeentelijke en provinciale politiek, voor 

natuurmonumenten, voor de natuur in het algemeen, voor de 
Nederlandse maatschappij en vele anderen wereldwijd zeer worden 

gewaardeerd. Deze oorkonde voor Sipke van Belle staat symbool voor 
onze buitengewone waardering voor zijn inzet en voor die van een ieder 
die net als de heer Van Belle zorgt voor het schoonhouden van onze 

kwetsbare natuur en het informeren van mensen daarover, zich inzet 
voor een sociale samenleving en opkomt voor mensen die niet 

meekomen in de maatschappij.' 
 
Zoals te zien is op de foto heeft Sipke het, bij de oorkonde behorende, 

koffiekopje met een 'Griene Tút' ontvangen. 
Sipke verkeert in goed Stellingwerfs gezelschap. Eerder ontvingen Anne-Jan 

Zwart van Ecostyle en de Cruydt-Hoeck in Nijeberkoop ook een Griene Tút. 
 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 



 
 

   Bertus Rozemeijer                                                                                                                      

  

Orion. 

Sterren en de sterrenhemel, ik kon van de pracht ervan nooit genoeg van 

krijgen. Ooit heb ik wel een telescoop gekocht en daarmee in het lichtvervuilde 
Wormer, mijn voormalig woonplaats, de sterrenhemel afgezocht maar tijd om er 

echt aandacht aan te besteden ontbrak. Ook in de veel donkerder nachtelijke 
hemel van Fochteloo ontbrak die tijd, tot ik met pensioen ging en nieuwe 
sterrenspullen aan ging schaffen. Dat heb ik overigens samengedaan met vriend 

en buurman Remon Hofstra die deze hobby ook beoefent. Waar ik eerst alleen 
observeerde wilde ik de sterrenhemel ook op de camera vastleggen.  

 
Observeren kan snel en dan heb je aan een uurtje of minder genoeg om naar 
sterren, planeten en nevels te zoeken en kijken. Pak eens een gewone veldkijker 

en kijk eens omhoog. Je weet vaak niet wat je ziet. Al de kleuren die de sterren 
hebben en de nevels die je gaat zien zullen je verbazen. Fotograferen van de 

sterren en nevels is iets heel anders. Er gaat enorm veel tijd zitten om een 
onderwerp goed op beeld te krijgen. Daarin heb ik me in eerste instantie aardig 
vergist.  



 
 

Voor het maken van een foto heb je soms meer als tien uur nodig en in die tien 

uur mogen er geen storingen in de wat complexe apparatuur en besturing 
optreden.  
 

Om een foto te maken moet een meer donker object vaak vijf minuten belicht 

worden om het te kunnen zien en dit moet dan tientallen keren worden herhaald. 
Dan werkt alleen een zeer stabiel statief. Wind kan hierin al veel verpesten en 

schudt je statief, ook al is dat minimaal, dan vind je dat genadeloos terug in het 
resultaat. 
  

Het moet ook echt donker zijn want hoe donkerder het is, hoe beter je sterren, 

nevels en stelsels uit de verf komen. Wat dat betreft mogen we in Fochteloo niet 
klagen. Nachtelijke duisternis wordt uitgedrukt in de zogenaamde Bortle Scale en 
daarin (Bortle 4) komt Fochteloo er niet slecht af. Om het zo duister mogelijk te 

maken heb ik een lantaarnpaal vlak bij me maar deels afgeplakt en echt, dat 
kleine beetje helpt al om een beter resultaat te krijgen. De maan is daarom 

misschien wel de grootste spelbreker. Staat die in een volle fase aan de hemel 
dan wordt enorm veel sterrenlicht weggedrukt en komen je foto’s nooit echt 
mooi over.  
 

Dan zijn er ook nog vliegtuigen en satellieten die door je beeld vliegen en op de 
gemaakte foto een grote kras achterlaten. Die foto’s kunnen meteen de 
prullenbak in. Door die storende factoren komt het er al met al op neer dat je 

misschien twee, drie keer per maand een nachtje buiten spelen mag, maar wat 
voor nachten zijn dat! Straks in April en Mei hoor je rondom de nachtelijke 

natuur tot leven komen. Kraanvogels die roepen. Roerdompen? Het zijn er meer 
dan je denkt en overal die kikkers en bij ons vooral de boomkikkers die zich laten 
gelden. Gewoon geweldig om dit in die heerlijke nachtelijke stilte van Fochteloo 

te ervaren. De foto die je hier ziet is een stuk uit het sterrenbeeld Orion. 
 



 
 

Dit stukje nevel wordt ook aangeduid als  M (Messier) 42 of NGC 1976 (New 

General Catalogue). Orion is een van de mooiste en meest eenvoudig te vinden 
sterrenbeelden aan onze nachtelijke hemel. Dit sterrenbeeld is zichtbaar vanaf 

medio September tot einde April. In September pas later in de nacht en vroege 
morgen, nu zie je hem vroeg in de avond tot rond middernacht om dan achter de 
westelijke horizon te verdwijnen. Orion bestaat uit een aantal zeer heldere 

sterren waarvan Betelgeus misschien wel de meest bekende en zeker de meest 
opvallende ster is. Betergeus is een rode reus en staat op plaats tien in de lijst 

van helderste sterren. Betelgeus is aan het eind van zijn bestaan aangekomen en 
staat op het punt over te gaan tot supernova. Of wij dat gaan meemaken is zeer 
de vraag, want het kan nog wel even duren. Hoe groot Betelgeus is? Stel je voor, 

onze planeet draait op een afstand van 150 miljoen kilometer rond de zon. Onze 
grootste planeet Jupiter zie je nu aan de zuidelijke hemel als zeer heldere ster en 

draait vanaf de zon gerekend op 750 miljoen kilometer zijn rondjes. Betelgeus is 
zo groot dat het geplaatst waar onze zon staat, tot aan de rand van Jupiter ’s 
baan zou reiken. Rigel, op plek zeven van heldere sterren, is een blauwe reus en 

is zeventigmaal groter en schrik niet, 40.000 maal helderder dan onze zon. Rigel 
staat onmisbaar rechtsonder in het sterrenbeeld. Rechts en iets onder Betelgeus 

staat Bellatrix en linksonder Saiph. De gordel bestaat uit links Alnitak, midden 
Alnilam en rechts Mintaka. Op Alnitak kom ik nog eens terug want ook daarin tref 

je een bijzondere nevel. Onder de gordel, in het ‘zwaard’ heb 
ik de camera gericht waarin de Orion nevel zich bevindt. Stel 
je voor, een gebied van 5 tot 6 lichtjaar groot waarin nog 

steeds veel sterren gevormd worden. De nevel bevindt zich op 
+/- 1344 lichtjaar bij ons vandaan en is in ons relatief donkere 

Fochteloo met het blote oog zichtbaar. Zet je er een kijker op, 
dan zie je veel van de prachtige structuren terug. Eigenlijk zie 
je twee nevels. De Orionnevel zelf en rechts van dit object de 

zogeheten ‘Running Man’. Ik denk dat je die man er ook wel in 
ziet. Stel je voor: Toen het licht wat we nu ontvangen 

verzonden werd heerste koning, krijgsheer en Fries Altgisl 
over Nederland, een deel van huidig België en zelfs een stukje 
Duitsland. Dat was dus nog eens een Fries! 

De gemaakte foto bestaat niet uit maar een fotootje maar is 

een stapel foto’s. Door tientallen foto’s te maken verzamel je 

steeds meer data die in software programma’s bij elkaar 

gevoegd worden tot een geheel. De draaiing van de aarde 

moet ook worden bijgehouden want anders loopt je 

sterrenbeeld uit je camerabeeld. Dat doe je met een zogenaamde Star Tracker 

die de aardrotatie bijhoudt. Februari is nog steeds een toptijd om de nachtelijke 

hemel te fotograferen want het is lang donker zodat je tijd genoeg hebt foto’s te 

maken. De Orion nevel is misschien wel een van de eenvoudigste nevels die je 

kan fotograferen. Er komt veel licht vandaan dus de belichting kan relatief kort 

blijven. Wie een camera met een beetje telelens heeft moet eens proberen de 

lens op deze nevel te richten. Een solide statief is wel een must want je moet 

relatief lang belichten. Iets als dertig seconden met een ISO waarde van 1600 

laat je al heel duidelijk de nevel en de kleur daarin zien.  

Echt mooi wordt het wanneer je lang belicht. Ik heb deze foto zestig keer 

gemaakt en in drie verschillende belichtingstijden bij elkaar gevoegd.  

https://nl.wikipedia.org/wiki/Alnitak
https://nl.wikipedia.org/wiki/Alnilam
https://nl.wikipedia.org/wiki/Mintaka


 
 

Twintig keer is de foto drie minuten belicht. Zo krijg ik detail in de donkerste 

delen waardoor je nog steeds neveligheid ontwaren kan.  

Echter, door deze langere belichtingstijd wordt de kern compleet uitgebeten, dus 

overbelicht. Daarom heb ik nog eens twintig foto’s van twee minuten gemaakt. 

Hiermee krijg ik iets meer tekening in de middentonen, maar nog steeds een 

overbelichte kern. Om ook die mooi uit te beelden heb ik nogmaals twintig foto’s 

gemaakt van maar een minuut. Daarmee blijft de kern donkerder en laat zo ook 

een mooie doortekening zien. Alles wordt na het maken softwarematig bij elkaar 

gebracht. Remon en ik gebruiken daar Deep Sky Stacker voor, een gratis 

download die voor je uitrekent hoe de foto’s moeten worden uitgelijnd. Het 

uiteindelijke beeld is vaak niet wat je ervan verwacht. Het kan er overbelicht of 

juist sterk onderbelicht uitzien. Omdat het bestand best groot is, vaak rond de 

150 MB, weet je ook dat er veel informatie opgeslagen is wat je in een 

programma als Siril naar boven kan halen. Ook Siril is een gratis en ronduit 

prachtig programma die je al heel snel zien laat waarom je de foto gemaakt 

hebt.  

Uiteindelijk kan je de foto afwerken in bekende software als Photoshop of 

Lightroom. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 
 

 
 
 

 
 

 
Tot onze grote tevredenheid en opluchting kunnen we jullie melden dat er weer 
een vijftal bestuursleden zijn bij de ijsclub. Het bestuur bestaat nu uit Franke van 

Weperen (voorzitter), Arjen de Wit (secretaris), Rinus Liekelema 
(penningmeester), Michiel van Harten (techniek) en Eddy Bergsma (techniek). 

Paul van Boven heeft zich aangemeld als vrijwilliger advisering, waar we 
bijzonder blij mee zijn. 
 

Wij weten dat de strenge winters met meerdere weken vorst zeldzaam zijn 
geworden. Toch willen wij de gelegenheden die zich voor blijven doen aangrijpen 

om het schaatsplezier voor jong en oud mogelijk te houden en er dan een feestje 
van te maken. Het is nu al zo dat onze baan als een van de eerste ijsbanen in de 

buurt open gaat. We gaan ons er sterk voor maken om dat in de toekomst ook te 
blijven doen. Misschien zijn er aanpassingen van de baan nodig die het nog 
eerder open gaan mogelijk kan maken. Je kan denken aan het nog vlakker 

maken van de baan zodat het meer op een ondergelopen weiland lijkt waar al 
snel op geschaatst kan worden. Het lijkt ons ook geweldig leuk, dat als de baan 

open is, er ook versterking voor de innerlijke mens aanwezig is. Warme 
chocolademelk, een lekkere koek en dergelijke. Voor dit laatste zou het wel fijn 
zijn als er nog een vrijwilliger zou zijn die dit op zich wil nemen. Het is meer 

stilstaan dan hollen bij een ijsclub. Maar als er dan eindelijk weer eens ijs ligt 
gaan we ervoor. 

 
Ook dit jaar heeft koning winter ons een paar ijsdagen geschonken en gingen de 

lampen weer aan. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   Namens het bestuur,     
   
   Arjen de Wit 



 
 

Natuurmonumenten: Kijkje op de kade in het Fochtelooërveen. 

Er was veel belangstelling voor de twee excursies die 

georganiseerd zijn in december 2023 en in februari van 

dit jaar. Ook inwoners van Fochteloo waren daarbij 

aanwezig. Door de aanleg van de kades konden de 

deelnemers met de boswachter een wandeling maken 

door het gebied.  Men genoot van de weidse uitzichten, 

de overvliegende vogels, dierensporen op de kades en het 

veenmos van dichtbij. Ook werden er vragen gesteld over 

de werkzaamheden rondom de aanleg  van de kades met zand en leem. 

Nu de broedtijd aanbreekt trekken we ons weer terug uit het veen. Er wordt niet 

gewerkt aan het kadeherstel en het gebied is afgesloten. Buiten de bestaande 

wandel- en fietspaden blijft het gebied dan ook gesloten voor publiek en kan er 

alleen tijdens excursies over de kades worden gelopen.  

De komende winter zullen we weer excursies organiseren. Houd 
daarom de onlinenieuwsbrief ‘de Veenflits’ in de gaten. Hierin zullen 
we deze  aankondigen.  

Ben je nog geen trouwe lezer van de Veenflits?  
Meld je dan snel aan. Via de QR code kun je je inschrijven.  

 
Inmiddels is er ruim 20 kilometer kade hersteld. In deze delen lukt het om het 
regenwater beter vast te houden. Hierdoor kan het veenmos weer herstellen en 

doen waar het goed in is: veel water vasthouden. Na de broedtijd halverwege 
deze zomer wordt er weer verder gewerkt aan het kadeherstel. Ditmaal in het 

centrale deel van het Fochtelooërveen, ten oosten van de Bonghaar.  

 

Beheerwerkzaamheden in het veen.  

Naast het werk aan de kades gaat ook het reguliere werk gewoon door. Zo is er 

weer gezaagd in het veen om opslag (jonge boompjes) te verwijderen. De 

afgelopen 10 jaar is er een gestage toename van jonge boompjes op de oude 

kades en in het veen. Zonder ingrijpen zal er uiteindelijk een bos gaan groeien in 

het veen. Dit is niet goed voor de hoogveenontwikkeling. Ook het faunascherm 

wordt weer opgeknapt en enkele delen worden vervangen door nieuw scherm. 

Verder wordt er bos aangeplant in de Compagnonsbossen. Al dit werk moet op 

14 maart afgerond zijn, want in het broedseizoen keert de rust weer terug.  



 
 

       Otto de Vent                                                                                                                      

Bijnamen 
 

Nu veel dorpen hun lijst met bijnamen van inwoners hebben kan Fochteloo 
natuurlijk niet achterblijven.  
 

Hier volgen ze (scheldnamen zijn weggelaten):  
 

Grote Jan en Kleine Jan (neven Jan Oosterkamp)  
Johannes Biggien (Johannes de Jong, had gewed om een big, 
verloor, maar gaf die niet) 

Zwatte Germ (Germ de Jong, had zwart haar) 
Kapitaal Kiers (eigenaar van enkele boerderijen) 

Blikken dominee (Johannes Koopmans, algemene naam voor persoon die vaak 
voorgaat in een dienst maar er niet voor gestudeerd heeft) 
Heer ridder met de Blauwe Knoop (Hendrik? Heeroma, rond 1920 politiek actief 

en geheelonthouder, ook bekend als De Oolde Ridder) 
Jan Puntien (Jan van Rozen, broer van Anne, zei vaak in een gesprek ‘kiek, dat is 

’t punt hè’) 
’t Nette Boertien (Berend Postma, ook genoemd Eusien, had platte neus) 

Klein Appien Mulder (Albert Mulder) 
Anne Beer en Coba Toes (Anne Hofstra en vrouw) 
Dreuge Johannes (Jannes van Weperen) 

Jan Brom, Marten Kaone (zonen van Jannes van Weperen) 
Jacob Pony (ook zoon van Jannes van Weperen, voormalig caféhouder, 

bijzondere haardos hetgeen vooral opviel op het voetbalveld 
Betsy Beerenburg (liefhebster van Beerenburgjes, bleek tijdens 
vergaderingen van de feestcommissie ong. 1985) 

Guus Geluk (Guus Veenland) 
Wiebe bi’j Nacht (Wiebe de Weeger, kruidenier uit Oosterwolde die vaak 

’s avonds laat nog bezorgde) 
Thomas bi’j Nacht (Thomas Ovinge) 
Tjeerd Knip (Tjeerd Langhout, knipperde met de ogen) 

Sipke Tuf (Sipke van Veenen, in dertiger jaren exploitant part. busonderneming) 
De oolde Rotte (Cornelis Hofstra, vader van Roelof Hofstra) 

Antsje de Heks (Antsje Pander, woonde in huisje tussen F.loo en A.scha) 
Skippie (Notaris Schipmöller, woonboerderij eerder fam. Timmer) 
Keteltien en Klaos Kontien 

Mooi Annegien (Annegien de Jong, afk. van de Hiddekaamp bewoonster 
voormalig tolhuisje bij Fochteloo-Verlaat) 

Pier Bedroefd (regelmatige kostganger bij Mooi Annegien) 
Lowieke de Vos (vrouw van Henk Betten) 
De Stennegies (ouders van Jan Oosterkamp, bedachtzame praters) 

Et Weermannegien (Klaas Oosterkamp) 
Bruintje Beer (Bruin Vries) 

Jan Kakebeen (Jan Koopmans) 
De Oompies (Jan, Jouk en Sytze Veen) 
De Haeze (Joh. Dijkstra, was stroper) 

 
Met dank aan informanten 

Reacties / aanvullingen welkom 
 



 
 

Hallo Allemaal, 

 
Het is weer een tijd geleden dat wij als bestuur een stukje  

voor de Fodovoni hebben geschreven.  

In deze periode is er ontzettend veel gebeurd en we 

proberen hier in dit stuk een goede samenvatting te geven. 

 

Het begin van dit seizoen werden we enorm opgeschrikt door het overlijden van onze 

selectiespeler Yorick ten gevolge van een noodlottig ongeval. Jullie zullen allen begrijpen 

welke impact dit heeft gehad op alle spelers, staf, vrijwilligers en bestuur.  We hebben 

als vereniging zo goed mogelijk geprobeerd om dit verlies met elkaar te verwerken. Er is 

een herdenkingsbijeenkomst gehouden en tijdens de eerst wedstrijd na het overlijden 

hebben we met elkaar stilgestaan bij het gemis van Yorick op het veld. Op verzoek van 

de spelers hebben we het shirt van Yorick opgehangen achter de bar want naast 

dragende speler in het veld zorgde Yorick ook voor de nodige gezelligheid en sfeer in de 

kantine van het dorpshuis. Het zal nog lang duren voor we deze klap met elkaar verwerkt 

hebben. 

2023 is mogelijk het bijzonderste jaar in de clubgeschiedenis geworden. Het is een jaar 

waarin we zowel het hoogtepunt hebben gevierd en het dieptepunt met elkaar hebben 

doorgemaakt.   

Dit debacle heeft ongetwijfeld ook invloed op de prestatie van het eerste elftal, niet alle 

wedstrijden verlopen even goed. Toch moet ik spelers en staf complimenteren met hun 

grote inzet om wedstrijden naar een goed einde te brengen. Op dit moment staan we op 

de 8ste plaats, echter met een paar goede wedstrijden kijken we weer tegen de subtop 

aan.  

Graag wil ik hier onze trouwe supporters en toeschouwers  bedanken die wekelijks hun 

steun aan hun team komen betuigen. Dit wordt door de spelers als enorme steun 

ervaren. 

Is er dan ook nog positief nieuws te vertellen? Jazeker:  Ruim een week geleden stond de 

derby tegen Stânfries op het programma. Voor de sfeer en gezelligheid is de wedstrijd op 

zaterdagavond gespeeld en was er na afloop ruim de tijd om de wedstrijd met elkaar 

door te nemen onder  het genot van een drankje. Hoewel de bezoekers er met de punten 

van doorgingen is de derde helft ruimschoots gewonnen door de spelers en supporters uit 

Fochteloo. Halverwege de avond werd de sfeer naar een hoger niveau getild door de 

zingende conciërge Folkert Eisenga die samen met zijn dochter Melanie een spetterend 

optreden gaf.  Al met al een avond om niet snel te vergeten.  

Mogelijk kunnen we rondom de derby tegen Makkinga op 23 of 24 maart (het is nog niet 

bekend of op zaterdagavond of zondagmiddag gespeeld wordt) er weer een hele gezellig 

avond/middag van maken.  

Als laatste punt zouden wij hier nog  van de gelegenheid gebruik willen maken om onze 

jaarlijkse koekactie onder de aandacht te brengen. Deze zal in mei plaatsvinden, een 

exacte datum volgt nog. 

We hopen jullie allen weer te begroeten langs de lijn.  

Bestuur FC Fochteloo 



 
 

Ik heb de pollepel en maak…. 

 

 

Bananenbrood (zonder suiker) 

Ingrediënten: 

 Olie om de vorm in te vetten 

 225 gram bloem (plus een beetje extra om het cakeblik te bestuiven) 

 120 gram ongezoete appelmoes 

 2 eieren 

 40 ml Griekse yoghurt 

 1 theelepel vanille extract 

 3 rijpe bananen (300 gram) fijngeprakt 

 1 theelepel baking soda 

 Snufje zout 

 1 theelepel pimentpoeder (kan ook weggelaten worden) 

 2 eetlepels melk 

 125 gram rozijnen 

 75 gram fijngehakte walnoten 

 
 
Oven voorverwarmen op 180 graden. Cakevorm (25x12cm) invetten en met bloem bestuiven. 
Klop de boter en appelmoes in een kom tot een romige substantie. (beetje klontjes is niet erg) 
Eieren, yoghurt, vanille extract en bananen erdoor roeren. 
Meng in een andere kom de bloem, baking soda, zout en pimentpoeder. 
Voeg de droge ingrediënten bij het bananenmengsel en beetje bij beetje de melk erdoor.  
Walnoten en rozijnen erdoor roeren. 
Het beslag in de cakevorm doen en 40 minuten in de oven. 
5 Minuten in de cakevorm laten zitten en daarna op een rooster laten afkoelen. 
 

Eet smakelijk!!    

 

     

Hanneke de Wit geeft de pollepel door aan… 

                       Angré Goettsch 
 



 
 

 

 
 

 
Ingezonden brief 
 

 
 

Beschaving.                                                                                                                           17 februari 2024 

Na de baksteenintimidatie ( ‘Opinie over de wolf- Baksteen door de ruit’) willen mijn vrouw en ik 

vrienden, kameraden, buren, kennissen, ambtenaren, redactiemedewerkers, onbekenden, politie 

van Oosterwolde  en de Burgemeester van Ooststellingwerf (‘Sjak’) bedanken.  Hun hulp, steun, 

kleine cadeaus en bloemen na de intimidatie gaven ons een fijn gevoel. Gelukkig nog een teken van 

beschaving in soms wat sombere tijden. Sommigen leken zelfs nog meer geschrokken dan wij.   

Vanuit bestuurders/ politici hebben we geen enkele reactie ontvangen. Dat viel wel wat tegen. 

Intimidatie tegen personen, politici, journalisten, mensen van het vrije woord lijkt steeds meer 

genormaliseerd. Niet alleen door extreemrechts maar ook door de ‘middenpartijen’.  Maar wat kan 

je verwachten als bestuurder /politicus zich voor politiek gewin in hun besluitvorming laten leiden 

door angst, (extreemrechtse) intimidatie, complottheorieën, populisme en desinformatie.                 

En niet door feiten en kennis.  

 Veel bestuurders en politici zeker ook hier in het noorden mogen zich daarover wel eens flink achter 

de oren krabben.  Ik denk dat we zo langzamerhand beter over probleembestuurders in ‘Hongarije 

aan Zee’ kunnen spreken. En misschien moet juist voor hen er een richtlijn komen i.p.v. van een 

richtlijn over de wolf.    

Ik blijf kiezen voor kennis, het vrije woord, opkomen voor het kwetsbare, lange termijn oplossingen 

en beschaving.  Ik hoop dat bestuurders dat ook veel meer gaan doen. Een politicus of bestuurder als 

beschermer van het kwetsbare en gericht op lange termijn oplossingen. Een soort beschermer en 

gids van beschaving. Hoe mooi zou dat zijn? 

Sjoerd Bonnema     

Vogelrijd 11 

8428 HJ Fochteloo 

 

 

 

 

 

 
 

 



 
 

Paasvuur 2024 

 
Gezocht: takken!    Paasvuur Fochteloo zoekt takken!  

 
In Fochteloo halen wij takken voor €20 per kieper, omliggende dorpen vanaf €30.  
 

Het laden verzorgen wij zelf, als wij er maar met de verreiker bij kunnen.  
Voor vragen en planning, neem contact op met Erik!  

 
Erik van Rozen: 06 18 85 10 95 
 

Takken rijden 9 en 23 maart               Let op! alleen takken en snoeiafval 
 

KNIJPERACTIE: Op brengdagen (9 en 23 maart) is er hulp bij het lossen voor 
auto’s met aanhanger. Dit gaat met behulp van een minikraan met grijper. 
 

De ontbranding van de bult is op 31 maart om 19:30! 
het belooft een gezellige avond te worden, met muziek, hapjes en drankjes,  

de entree is gratis! 
 

Tot dan!  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

                                Taarten/spelletjesmiddag 

 
 
Op zaterdag 13 april gaan we smullen. Iedereen die van bakken houdt bakt een taart o.i.d. 
Deze gaan we samen proeven onder het genot van koffie en thee.  
Vind je bakken maar niets, maar wil je wel proeven, ook welkom! 

 
We combineren dit met de spelletjesmiddag. Dus, de sjoelbakken staan klaar net als een 
dam/schaakbord, en nog een aantal gezelschapsspelen. 

 

                                              
 
Doen jullie mee! We starten om 14.30 uur en gaan door tot 17.00 uur. 
De drankjes zijn voor eigen rekening. 
 
 

 
 

                                      Knutselmiddag voor kinderen 

 
Op vrijdag 13 mei, in de meivakantie, is er voor de kinderen een knutselmiddag.  
Je kunt gaan vilten, kleien, timmeren, tekenen……. 
 

                                                    
 
Het begint om 14.00 uur en is om 16.00 uur afgelopen. 
Als je komt, wil je dan je naam en telefoonnummer doorgeven aan Hanneke. 
Appen/bellen: 06-27226594 of mailen: hanneke0709@gmail.com 

mailto:hanneke0709@gmail.com


 
 

Activiteiten 

 

 

 

 

 

Klaverjassen                                         Vrijdag 1 maart en 5 april 2024 
 

 

 
Koffieochtend  

 
Zaterdag 16 maart is er koffieochtend in het 

dorpshuis van 10 tot 12 uur. Iedereen is welkom 

om gezellig met elkaar een kopje koffie of thee te 

drinken met iets lekkers erbij. Ontmoet elkaar in 

een ontspannen sfeer, maak een praatje, een 

geintje of leg ideeën op tafel. Het voorjaar is 

bijna begonnen en de meeste mensen gaan weer 

aan de slag in de tuin, maakt een wandeling of heeft het in de bol. Het is te 

hopen dat het chagrijnige weer ten einde is zodat we lekker kunnen genieten van 

de zon want menigeen is daar wel aan toe. Misschien kunnen we zelfs buiten 

zitten. Hoe dan ook, ik zie ernaar uit jullie weer te ontmoeten, tot dan!  

 

 

 

De volgende data voor de 

koffieochtenden:  

20 april, en 18 mei, 21 

september,  

19 oktober, 16 november en 

21 december. 

Let op!  

In de maanden juni, juli en 

augustus zijn er geen 

koffieochtenden vanwege geringe 

belangstelling en of 

vakantieperiode. Na deze periode 

gaan we gewoon weer verder en 

wel op 21 september. 

 

 
 

 



 
 
 


